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Netværket 

I det forgangne år har der været indbudt til 

fem netværksmøder, samt en fælles temaef-

termiddag med TR. To af møderne var omlagt 

til henholdsvis ringerunde og ”Book en AMR”. 

Vi har valgt at lade ”Book en AMR” udgå og 

ønsker i stedet et ordinært netværksmøde på 

kredskontoret. 

 

Vi har fortsat vores samarbejde i arbejdsmiljø-

organisationen i Helsingør kommune, hvor vi i 

arbejdsgruppen planlægger de to årlige halve 

temadage for AMR og AML. 

Temadagene er relevante for det arbejdsmiljø-

arbejde og den indsats, der foregår på sko-

lerne. 

 

Arbejdsskader 

Vi har året igennem haft fokus på, hvor vigtigt 

det er at få registreret arbejdsskader ved AMR 

eller nærmeste arbejdsmiljøleder. 

I Arbejdsskadesstatistikken 2022 fra DLF refe-

reres til en del skader i forbindelse med Covid 

19, men fysisk vold fra elever udgør en fjerde-

del af registrerede arbejdsskader.  

Det skal vi tage alvorligt. 

 

Vinterens luner 
Også denne vinter har budt på meget virus. 

Corona, kighoste, RS-virus og influenza har 

påvirket undervisningen og arbejdet ude på 

skolerne. 

Der er fortsat særlig opmærksomhed på hygi-

ejne, sprit og håndvask på skolerne. Men i det 

hele taget kan udluftning gøre en stor forskel i 

forebyggelsen af virus. 

Vinteren har været præget af meget sne og 

frost. Her har der været rettet en opmærksom-

hed på ryddede stier og saltning som forebyg-

gelse mod skrid og fald, der er en hyppig 

skade i vintervejret. 

 

Efter sidste års anbefaling om 19 grader på 

arbejdspladsen, hvor mange sad med både 

tæppe og tykke trøjer for at holde varmen, op-

lever vi i denne vinter en forbedring i tempera-

turen og dermed et mere behageligt arbejds-

klima. 

Dette hænger meget fint sammen med vores 

tilbagevendende punkt om indeklima. 

 

Indeklima 

Indeklima har de seneste mange år haft fuld 

fokus i HLF. Det er og bliver højaktuelt at sikre 

et godt og sundt indeklima. 

 

Vi er meget opmærksomme på, hvad udluft-

ning og håndvask/sprit har af betydning for vo-

res fysiske arbejdsmiljø. Alle undersøgelser 

peger i den retning. 

I HLF har vi et device, der tydeligt viser, når 

kontoret trænger til udluftning.  

Der findes mange devices, der måler indekli-

maet – vores er en kanariefugl - og erfaringen 

er, at der skal luftes meget ud for at sikre et 

godt indeklima. 

 

Fysisk APV 

Som en del af opfølgning på TU22 har mange 

skoler gennemført en fysisk APV for at sætte 

fokus på de fysiske forhold ude på skolerne. 

Det har været relevant både at tale om risiko-

vurderinger og forebyggelsen. 

Den næste kommunale trivselsundersøgelse 

ligger i foråret 2025. 

 

Den årlige arbejdsmiljødrøftelse 

Den årlige arbejdsmiljødrøftelse har været 

gennem hele MED-systemet. 

De fokuspunkter, MED er kommet frem til, der 

skal arbejdes med på tværs af kommunen er: 

• Flexible arbejdsforhold 

• Høje følelsesmæssige krav i arbejdet 

• Sundhedsmiljø  

 

Afslutningsvis kan vi se tilbage på et år, hvor 

arbejdet om Sammen Om Vores Skole og be-

sparelser på vores område naturligvis har fyldt 

ude på arbejdspladserne. 


